
Opoziţia a depus, luni, la Senat,
o moţiune simplă la adresa
ministrului de Externe, Teodor
Meleşcanu, pentru organizarea
alegerilor europarlamentare şi
referendumului pe justiţie de pe 26
mai. Anunţul a fost făcut, în plen, de

senatorul USR
Adrian Wiener.
„USR PNL PMP
au strâns
semnături pentru
a depune o
moţiune simplă
intitulată “26 mai

vă cere demisia, domnule
Meleşcanu”. În consecinţă, vă rugăm
să dispuneţi măsurile necesare în
vederea declanşării procedurilor
legale pentru dezbaterea acestei
moţiuni “, a declarat liderul
senatorilor USR, Adrian Wiener, în

plen.
Atât partidele de opoziţie, cât şi

preşedintele României, au cerut
demisiile miniştrilor de Externe şi de
Interne, Teodor Meleşcanu şi Carmen
Dan. Cei doi miniştri au anunţat,
însă, că nu vor demisiona din
funcţiile pe care le deţin. Şi
organizaţia PNL Diaspora a depus,
vineri, la Parchetul General, un
denunţ penal la adresa ministrului de
Externe Teodor Meleşcanu din cauza
problemelor care au fost în secţiile de
votare din străinătate la alegerile
europarlamentare.
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Lucrări de asfaltare

Primăria Constanța continuă lucrările de
asfaltare, amenajare a trotuarelor, a parcărilor
și realizarea de marcaje rutiere. În luna iunie,
conform graficului de lucru al Confort Urban
SRL, vor continua lucrările de reabilitare a
trotuarelor pe strada Baba Novac, tronsonul
cuprins între străzile Poporului și Soveja, pe
strada Poporului, între bulevardul Tomis și
strada Mihai Viteazu. Totodată, lucrările de
asfaltare a carosabilului vor continua cu
străzile Vintilă Brătianu, Aviator Mircea
Zorileanu, Baba Novac între străzile I.L.
Caragiale și Străjerului, Dragoslavelor între
strada Unirii și bulevardul Mamaia, Grozești
între strada Unirii și bulevardul Mamaia, două
alei de acces din bd. Aurel Vlaicu, alte două
din strada Semănătorului și cea spre
Complexul Muzeal de Științe ale Naturii. În
ceea ce privește parcările, va continua
amenajarea celei de la Serviciul de Ambulanță
Județean Constanța, de pe strada Cerbului bl.
40A, strada Suceava în zona Brotăcei, strada
Unirii - bl U6, strada Cașin - bl. G5C. Marcaje
se vor realiza în parcările din stațiunea
Mamaia, în stațiile de autobuz și de taxi, pe
bd. I.C. Brătianu, strada Bărăganului și bd.
Aurel Vlaicu.

Lucrări de salubrizare

Continuă acțiunile de salubrizare stradală
în Constanța! Echipele firmei care asigură
curățenia au acționat pe Valea Portului,
tronsonul cuprins între strada Traian și Poarta
1. La acțiunea de igienizare de luni au
participat și persoanele asistate social și care
prestează muncă în folosul comunităţii. S-a
cosit iarba, s-a greblat, s-au curățat canalele
pluviale, s-au ridicat resturile vegetale și s-a
măturat întreaga zonă. În următoarele zile
echipele vor acționa în Tomis III, Tomis Nord și
stațiunea Mamaia. Primăria Constanța face
din nou apel la constănțeni să nu mai arunce
gunoaie la întâmplare. Persoanele surprinse
că aruncă deșeuri pe spațiul public vor fi
sancționate cu amenzi cuprinse între 400 și
800 de lei.

Lucrări de dezinsecție

Pentru a menține un nivel scăzut al
densității insectelor în municipiul Constanța,
echipele care asigură dezinsecția au reînceput
de luni să stropească spațiile verzi din parcuri,
scuaruri și promenade. Pe lângă parcuri, toate
cartierele vor fi luate din nou la picior după
cum urmează: Abator, Km 4-5, Km 5, Poarta 6,
Viile noi, CET, Faleză Nord, Inel I, II și III, I.C.
Brătianu și Zona peninsulară. Până vineri se
continuă acțiunile în Tomis Nord, Icil, Casa de
Cultură, Dacia, Trocadero, Tomis I, II și III,
Tomis Plus, Compozitori, Baba Novac și
Stațiunea Mamaia. Concomitent, platformele
de gunoi sunt stropite împotriva insectelor și
sunt igienizate. Apicultorii și sericicultorii de pe
raza municipiului Constanța precum și
circumscripțiile sanitar-veterinare, trebuie să ia
toate măsurile de protecție  necesare (pentru
familiile de albine și viermi de mătase) pentru
evitarea contactului cu insecticidele. Măsuri
suplimentare ce trebuie aplicate sunt cosirea
la timp a vegetației ierbicole, folosirea
cremelor, sprayurilor cu substanțe repelente
de către persoanele cu risc, (paznici, personal
de la salubrizare, stații de pompare ape etc.),
aplicarea tratamentelor chimice inclusiv în
spații și clădiri abandonate, aplicarea zgărzilor
antiparazitare la câini.

Pe scurt.

Viorica Dăncilă a anunţat,
luni, la începutul şedinţei de
Guvern, că Executivul

modifică legislaţia pentru a reveni la
votul uninominal la alegerea
preşedinţilor de Consilii Judeţene (CJ).
Premierul a precizat că a înţeles
dorinţa cetăţenilor de a avea un rol mai
important în acest sens. “Avem în
şedinţa de luni un act normativ prin
care modificăm modul de alegere a
preşedintelui Consiliului Judeţean. Am
înţeles mesajul cetăţenilor, respectiv
dorinţa de a avea un rol mai important
în ceea ce priveşte alegerea factorilor
de decizie şi de a-şi exprima în mod
direct opţiunea de vot cu privire la cei
care iau măsuri pentru comunitate.
Vom modifica legislaţia, astfel încât
preşedintele CJ să fie ales, din nou,
prin vot direct de comunitatea locală”,
a afirmat premierul Viorica Dăncilă,
luni, la Palatul Victoria.

Şeful Executivului a spus că
revenirea la votul uninominal “ creşte
legitimitatea, reprezentativitatea şi
stabilitatea preşedinţiilor de CJ.
“Revenirea la votul uninominal va
creşte legitimitatea, reprezentativitatea
şi stabilitatea preşedinţiilor de CJ, cei
care, împreună cu primarii şi consilierii,
pun în aplicare proiectele pentru
dezvoltarea comunităţilor locale.
Preşedintele CJ nu trebuie să facă
obiectul negocierilor între partide, ci

trebuie să reprezinte voinţa cetăţenilor
din fiecare judeţ exprimată prin vot.
Legitimitatea dată prin vot este
esenţială pentru fiecare preşedinte de
CJ”, a mai afirmat aceasta.

Proiectul de ordonanţă de urgenţă
vizează modificarea Legii nr. 115/2015
pentru alegerea autorităţilor
administraţiei publice locale şi
modificarea Legii administraţiei publice
locale nr. 215/2001 şi a Legii nr.
393/2004 privind Statutul aleşilor locali,
potrivit textului pus în transparenţă
decizională pe site-ul Ministerului
Dezvoltării.

Preşedintele Klaus Iohannis a
criticat OUG dată de Guvern pentru

alegerea şefilor de consilii judeţene,
transmiţând că schimbarea legii
electorale făcute prin OUG e de fapt o
concesie pe care premierul vrea s-o
facă baronilor PSD în încercarea de a
le câştiga sprijinul. “Câți dintre
președinții de consilii județene susțin
acest lucru”, s-a întrebat Iohannis. În
contrareplică, vicepremierul Daniel
Suciu a arătat că a primit puncte de
vedere de la 34 de preşedinţi de
Consiliu Judeţean privind alegerea
acestora prin vot uninominal, iar 29
dintre aceştia susţin modificarea
legislaţiei. Printre susţinători sunt şi
preşedinţii de CJ din partea PNL,
potrivit ministrului.

Ordonanţă de urgenţă care modifică o lege electorală

Preşedinții de Consilii Judeţene
vor fi aleși prin vot direct

Mirela Călugăreanu a
înlocuit-o pe Mihaela Triculescu în
funcţia de preşedinte al Agenţiei
Naţionale de Administrare Fiscală,
conform deciziilor prim-ministrului
Dăncilă publicate luni în Monitorul
Oficial. Mihaela Triculescu a fost
numită la şefia Fiscului la
începutul acestui an. Recent
ministrul Finanţelor Eugen
Teodorovici s-a declarat
nemulţumit de activitatea acesteia
la conducerea instituţiei, din
punctul de vedere al nivelului
încasărilor, al restituirii taxei auto
şi al funcţionării sistemului

informatic. După demiterea de luni
a Mihaelei Triculescu survenite
demisiei lui Darius Vâlcu din
funcția de consilier al premierului,
Mirela Călugăreanu, a fost
numită, în aceeași zi, preşedinte
al ANAF.  Călugăreanu este
principala responsabilă pentru
Formularul 600, cel care a
generat panică printre români la
începutul anului 2018. Ea este
prima persoană de sex feminin
care s-a aflat la conducerea
instituţiei și este doctorand al
Universităţii “Lucian Blaga” din
Sibiu.

Moţiune simplă
depusă la adresa

ministrului de Externe

Mirela Călugăreanu este noul preşedinte al ANAF


